

(က) ဟုတ်ကဲ့ ပရိဝုသ် ပြုခြင်းတွေနဲ့ ဖြေရှင်းချက်က မှန်ပေမယ့် မပြည့်စုံဘူးထင်ပါတယ်။ အခြား ဘာသာတွေမှာ စည်းကမ်းတွေရှိပေမယ့် လေ့လာလိုသူများ ကြည့်နိုင် မြင်နိုင် နာကြား နိုင်ပါတယ်။ ဘယ် လို ပရိဝုသ် ပြုလဲ ဘယ်လို နှစ်ခြင်းခံလဲကိုယ်မယုံကြည်သေးပေမယ့် လေ့လာခွင့် ရှိကြပါတယ်။ အကယ် လို့ လုံခြုံရေးအရ အပြင်လူပေးမဝင်စေရင်လဲ ယုံကြည်သူ မယုံ ကြည်သူ ခွဲခြားပြီး မတားမြစ်ပါဘူး။

ဒီနေရာမှာတော့ ကုန်အိမ်က ပြောဆိုတဲ့ 'အိုဖွန် ကာဖီရူးန်' ဆိုတဲ့ စကားလုံးကို နားလည်စေချင် ပါတယ်။ ဟာဂျ်ပြုမယ့် မက္ကာဟ် ကျောင်းတော်နယ်မြေ မရောက်မှီ ၃ မိုင် အကွာမှာ 'အိုဖွန် ကာဖီရူးန်' တွေ မဝင်ရလို့ တားမြစ်ထားတဲ့ ဆိုင်းဘုတ်ရှိပါတယ်။ မူလအစက အဲ့ဒီ ဆိုင်းဘုတ် ဟာ ကျောင်းတော်က သုံးမိုင် မကွာခဲ့ဘူး။ တဖြေးဖြေး ကျောင်းတော်တွင်း ဝန်းကျင်မှာ ဟာဂျ် ပြုလုပ်တဲ့ လူဦးရေများလာတော့ ဟာဂျ်ပြုသူတွေရဲ့ အဝန်းကျယ်လာလေ အဲ့ဒီဆိုင်းဘုတ်ဟာ ကျောင်းတော်နဲ့ ဝေးလာလေ (ဟာဂျ်ပြု သူများအတွက် သတ်မှတ်နယ်မြေ ပိုပေးလာရလေ) ဖြစ်တာပါ- အခုခေတ်မှာ အနည်းဆုံး လူဦးရေ သုံး သန်းကျော် ဟာဂျ်ပြုနေကြတယ်လေ။ တစ်ကယ်လို့ ဟာဂျ်ပြုသူ လူဦးရေ သန်းသုံးဆယ်ကျော်လာရင် အဲ့ဒီ ဆိုင်းဘုတ်က ကျောင်း တော်က ဆယ်မိုင် ဆယ်ငါးမိုင်ထိ ရွေ့သွားနိုင်တယ်။

'အိုဖွန် ကာဖီရူးန်' ဆိုတဲ့ စကားလုံးကို မူဆလင်မဟုတ်သူများပြန်ဆိုတဲ့ အင်္ဂလိပ် ဘာသာပြန် တွေမှာ Unbelievers လို့ ဘာသာပြန်ကြပြီး၊ အဲ့ဒီ စာအုပ်တွေကို မှီငြမ်းပြီး ဘာသာပြန်တဲ့ အစ္စလာမ် ဆရာတော် တစ်ချို့ကလည်း အဲ့ဒီ အသုံးအတိုင်းပဲ ဘာသာပြန်ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် 'အိုဖွန် ကာဖီရူးန်' ရဲ့ တိုက်ရိုက် အဓိပ္ပါယ်က those who reject သို့မဟုတ် rejecters ဖြစ်ပါ တယ်။ မြန်မာလို ငြင်းပယ်သူ၊ ဖုံးကွယ်သူ လို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီ ငြင်းပယ်သူ ဆိုတာ၊ ကုန်အိမ်အရ ကိစ္စတစ်ခုတိုင်း အတွက် သုံးပါတယ်။ ရူပရဲ့ လက်ထဲ မှာ အဖြူရောင်တစ်ခုကို ကိုင်ထားပြီး အခြား သူတစ်ဦးကို ဒါဟာ အဖြူရောင်ပါလို့ ပြောတဲ့အခါ- အဲ့ဒီ လူဟာ အဖြူကို သိလျက်နဲ့ အဖြူပါလို့ လက်မခံတာမျိုး၊ ဒီကျောင်းတော်ကို ဝင်ရင် ဖိနပ်မစီးရဘူးလို့ ပညတ်ထားတာကို လက်မခံပယ်ချတာမျိုးကို ပြုလုပ်သူတွေကို အဲ့ဒီ ကိစ္စတစ်ခုစီအတွက် 'အိုဖွန် ကာဖီရူးန်' တွေလို့ သုံးပါတယ်။ ဒါကြောင့် 'အိုဖွန် ကာဖီရူးန်' တွေကို မဝင်ရဘူးပြောထားတာပါ။

ဒီပရဂျက်ကို ဝင်လိုရင်၊ ဒီပရဂျက်တွင်း ဝင်စေနိုင်မယ့် စည်းကမ်း တွေကို လိုက်နာရပါမယ်။ ဥပမာ- သတင်းထောက်ဖြစ်စေ၊ လေ့လာသူဖြစ်စေ၊ ဖိနပ်မစီးရလို့ သတ်မှတ်ထားတဲ့ ဘုန်းကြီး ကျောင်းထဲကို ဖိနပ်စီးပြီး ဝင်လို့ရမလားဆိုတာ စဉ်းစားစေချင်တယ်။ သတင်းထောက်ဖြစ်လို့ နားလည်မှုပေးလိုက်ရမယ် ဆိုရင် အဲ့ဒီ စည်းကမ်းဥပဒေက မသေချာတဲ့ စည်းကမ်းဥပဒေ ဖြစ် သွားမှာပေါ့။ အစ္စလာမ်က မသေချာ တဲ့ ဥပဒေ၊ ဝိရောမိ ဖြစ်မယ့် ဥပဒေ၊ ပြဿနာပေါ်လာမယ့် ဥပဒေမျိုးကို မပြဋ္ဌာန်းဘူးလေ။ အဲ့ဒီ ဥပဒေ မျိုးက ပြဿနာကို မျိုးစေ့ချသလို ဖြစ်နေပါတယ်။

နိုင်ငံတော် သမ္မတဖြစ်စေ၊ အမေရိကန်လို မဟာအင်အားကြီးတဲ့ သမ္မတဖြစ်စေ- ခင်ဗျား ဒီ သတ်မှတ် နယ်မြေကို ဝင်ချင်ရင်- ဒီသတ်မှတ်နယ်မြေက စည်းကမ်းကို လိုက်နာရမယ်လို့ အစ္စလာမ်က ခိုင်ခိုင်မာမာ ပြဋ္ဌာန်းပြီး- ခိုင်ခိုင်မာမာ ရပ်တည်နေတယ်လေ။ ဒါဟာ လိုအပ်တဲ့ ဥပဒေတစ်ခုအတွက် ပြတ်သားစွာ ဆုံးဖြတ်ခြင်းဆိုတဲ့ သက်သေပဲ။

တစ်ခုတော့ ထပ်ပြောပါရစေ- ပရိဝုသ် တည်ဆောက်နေစဉ်ကာလမှာ ကြည့်လို့၊ မြင်လို့၊ ကြားနာလိုတဲ့ အကြောင်းပြချက်နဲ့လည်း သတ်မှတ် ပရဂျက်ထဲကို ဝင်ခွင့်မပြုဘူး ဆိုတာပါပဲ။ ပရိဝုသ်ကို သေချာ အောင် လေ့ လာစေချင်ပါတယ်။ ပရိဝုသ်ကျင့်ဆောင်မှု ထွက်မှာ သို့မဟုတ် မဆောက်တည်မှီသာ ခွင့်ပြု

ပါတယ်။ ပရိဝုသ်ကျင့်ဆောင်နေတဲ့ ရဟန်းတွေကို သတင်း ထောက် မေးတာမြန်းတာ၊ ဓါတ်ပုံရိုက်တာ၊ တီဗွီရိုက်တာတွေကို ခွင့်ပြုပါသလား။--

**(ခ) ကိုထွန်းထွန်းအောင်ရှင်းပြသလို ပရိဝုသ် ပြုတဲ့နေရာ၊ ပရိဝုသ်ပြုသူများသာ ဝင်တဲ့နေရာ ဖြစ်တယ် ဆိုရင် .ဟာဂျီ၊ ဟာဂျီမ များဟာ ဟာဂျီ ပြုသူများလို ဆံပယ်ပါဘူး။ မေထုံ မရှောင် ကြည့်ကြပါဘူး။ ပြောရ ရင်တော့ ဟာဂျီမပြုသူ အစွလာမ်ဘာသာဝင်များ ဝင်ခွင့် ရှိပါတယ်။**

**ဆံပယ်ခြင်း၊ မေထုံရှောင်ခြင်း၊ အသက်သတ်မှုကိုရှောင်ခြင်း၊ ဝစ်ကံပြစ်မှုများကို ရှောင်ခြင်းကို ဟာဂျီပြု လုပ်နေစဉ်အတွင်း လူတိုင်း ပြုလုပ်ရပါတယ်။** ဟာဂျီသတ်မှတ်ကာလ ပြီးရင် အဲ့ဒီ ပုဂ္ဂိုလ်ဟာ အခြားလူများကဲ့သို့ ပြန်ဖြစ်သွားပါတယ်။ အစွလာမ်က လူတစ်ဦးကို ရာသက်ပန် ရဟန်းဘဝနဲ့ နေထိုင် ခြင်းကို တားမြစ်ပါတယ်။ လူဟာ လူပဲ ဖြစ်စေဘို့ သွန်သင်ပါတယ်။ ဘုန်း ကြီးရဟန်း လူတန်းစား တစ်ရပ် ပေါ်လာမှာကို တားမြစ်ထားတယ်။

ဒါဆို ဟာဂျီကို ဘာကြောင့် ပြုရသလဲ ဆိုတော့-- သူဟာ သူ့ရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာတစ်ခုကို ထိန်း သိမ်းစေဘို့ပါ။ သူ ကိုယ်သူ ဟာဂျီသွားပြုလိုက်တာနဲ့ ဟာဂျီ၊ ဟာဂျီမ ဆိုတဲ့ အမည်နာမ တစ်ခု ကို ရသွားပါတယ်။ အဲ့ဒါ သာမန်လူတွေထက် ပိုပြီး ထူးသွားခြင်း မဟုတ်ဘူး။ သူ့ဘဝမှာ တတ်နိုင်တဲ့ တာဝန်တစ်ခုကို ထမ်းဆောင် လိုက်ခြင်းသာ ဖြစ်တယ်။ ဗုဒ္ဓဘာသာများ ဒုလ္လဘ ရဟန်း ခံသလိုပါ။ ဒါပေမယ့်- အဲ့ဒီအထဲမှာ ပရိဝုသ် စည်းကမ်းတွေလို တစ်ပြိုင်တည်း ပညတ်ထားခြင်း ဖြစ်တယ်။

ဆံပယ်ခြင်း၊ ဝတ်ကြောင်စွန့်စဉ် ဝတ်တဲ့ ဝတ်ရုံအရောင်၊ စတဲ့ အသေးစိတ် အားလုံးတော့ ဗုဒ္ဓဘာသာနဲ့ တစ်ထပ်တည်း ဘယ်တူမလဲ။ ဗုဒ္ဓဘာသာ ခေါင်းစဉ်အောက်မှာတောင် ဂိုဏ်း အလိုက် ဝိနည်းကွဲတာ တွေ ရှိနေသေးတာပဲ မဟုတ်လား။ ဝိနည်းခြင်း ပညာတတ်ခြင်း မတူရ ကောင်းလားလို့ အပြစ်ဆိုလို့ မရနိုင် ကောင်းဘူးလေ။

**ဒါပေမယ့် တစ်ခုတော့ ရှိတယ်။ ဟာဂျီ၊ ဟာဂျီမတိုင်း အဖြူထည် ဖြစ်သွားသလား- ဆိုတာ တော့ - ဘယ် လို အာမခံနိုင်မလဲ။ ပရိဝုသ်ပြုပြီးတဲ့ ရဟန်းတိုင်းကို အဖြူထည်ဖြစ်ရမယ်လို့ အာမခံလို့ မဖြစ်သလိုပေါ့။**

**(ဂ) ခရစ်ယာန်မှာ ယေရှုကို မယုံကြည်ရင်လဲ နှစ်ခြင်းခံတာကို ကြည့်လို့ရသလို ဗုဒ္ဓဘာသာမှာ လဲ ရှင် ဂေါတမကို မယုံပေမယ့် ရဟန်းခံတာကို လေ့လာလို့ရပါတယ်။**

(လေ့လာတယ်ဆိုတာ အလည်သက်သက် မဟုတ်ပဲ စိတ်ဝင်စားလို့ ဘာသာတစ်ခုအနေနဲ့ လေ့လာချင် တာမျိုးကို ဆိုလိုတာပါ။ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များ လည်ပတ်ရာနေရာတစ်ခု အနေနဲ့ မပြောပါဘူး)

(နှစ်ခြင်းခံတဲ့နေရာ Church ထဲကို ဝင်လေ့လာခွင့်ရှိသလို ရဟန်းခံတဲ့ သိမ်ထဲကိုလဲ ဝင်လေ့ လာလို့ရ ပါတယ် )

နှစ်ခြင်းခံတာ၊ ရဟန်းခံတာကို လေ့လာခွင့် ရှိသလို- အစွလာမ် သာသနာဝင် တစ်ယောက် ဖြစ်ဘို့ကို လည်း လေ့လာလို့ ရပါတယ်။ အခြားတစ်ဦးက အစွလာမ်ကို ဝင်တဲ့ အခါမှာလည်း သူ့ဘာကြောင့် ဝင်တာ လဲ။ အစွလာမ်ကို ဝင်ရင် ဘယ်လို ကတိသစ္စာဆိုရသလဲ- ဆိုတဲ့ ဓလေ့ ထုံးတမ်းတွေကို လေ့လာလို့ ရပါတယ်။ အခုလက်ရှိ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဘင်နဒက်စ် (၁၆) တောင် လွန်ခဲ့နှစ်က တူရကီကို သွားတော့ အစွလာမ်ဝတ်ကျောင်းတော်မှာ အစွလာမ်တွေနဲ့ အတူ ဆွလ္လာသ်ဝတ်ပြု (မေတ္တာဓိဋ္ဌာန်) ပြုသွားသေး တာပဲ။ ခွင့်ပြုပါတယ်။ အစွလာမ်ကို လေ့လာခွင့် မပြုဘူးဆိုတာ မရှိပါဘူး။ ဖိနပ်မစီးရဘူး ဆိုတဲ့ ဘုန်းကြီး ကျောင်းထဲကို မယုံကြည်သော်လည်း လိုက်နာတဲ့ အနေနဲ့ ဖိနပ်ချွန်ပြီး သတင်းထောက်တွေ လေ့လာလို့

သူတွေ ဝင်ကြသလို၊ **ပရမတ်ဘုရားရှင်မှအပ အခြားဘုရားဟူ၍ မရှိ၊ မဟာမွန်သည် ဉာဏ်စဉ် ဆောင်ဖြစ်၏** ဆိုတဲ့ ကတိစကားကို စိတ်ထဲမှာ အမှန်တကယ် မယုံကြည်သော်လည်း အဲဒီ ပရဂျက်ထဲကို ဝင်ချင်တဲ့ အနေနဲ့ ကတိစကားကို နှုတ်ဖျားက ရွတ်ဆိုပြီး ဝင်ခဲ့တဲ့လူတွေ၊ ဝင်နေတဲ့လူတွေ သန်းနဲ့ချီပြီး ရှိ မှာပါ။ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံကို ဘာသာပြန်ခဲ့တဲ့ ခရစ်ယာန်ဓမ္မဆရာ မာမူဒါ ပက်သော ကိုယ်တိုင် ဟာဂျီလုပ် ခဲ့စဉ် က သူဟာ အစ္စလာမ်ကို တကယ် မယုံကြည်ခဲ့ဘဲ- သူတို့မက်ရှင်းရဲ့ တာဝန်ပေးချက်အရ ဟာဂျီလုပ် ခဲ့တာပါ။ အခု ဟာဂျီက ပြန်လာတော့မှ ကျွန်တော် အစ္စလာမ်ကို အမှန်တကယ် ယုံကြည်ပါပြီလို့ ဝန်ခံခဲ့ ပါတယ်။ သူရဲ့ ကိုယ်တိုင် ဝန်ခံချက် ထွက်လာတော့မှ- သူဟာ ကုရ်အံ ဘာသာပြန်ပြီးသည်ထိ အစ္စလာမ် ထဲမှာ ပညာရှင်တစ်ယောက်အနေနဲ့ လိမ်ညာနေခဲ့တာ ပေါ်လာခဲ့ပါတယ်။ ပြီးတော့ သူတို့ရဲ့ မက်ရှင်း လုပ် ငန်းစဉ်တွေကို ကမ္ဘာကို ဖွင့်ပြောခဲ့တယ်။ နောက်ဆုံး သူ့ကို သူ့ရဲ့ အသင်းတော်က ထုတ်ပယ်ခံရတယ်။ သစ္စာဖောက်လို့ ကြောငြာခံရတယ်။ မိဘအသိုင်းအဝိုင်းရဲ့ စွန့်ပစ် အမွေဖြစ်ခြင်းကို ခံခဲ့ရပါတယ်။- ကဲ ရူပ လူတစ်ယောက်ဟာ လေ့လာချင်ရင် နည်းတွေ အများကြီး ရှိပါတယ်။ သတ်မှတ်စည်းကမ်းကို ဖျက်ပေး ပါ။ ကျွန်တော်တို့ လေ့လာချင်လွန်းလို့ ဆိုတဲ့ အကြောင်းပြချက်က တရားမျှတတဲ့ အကြောင်းပြချက် မဟုတ်ဘူးလေ။

**(ဃ) ကန့်သတ်ချက်များရှိပေမယ့် (လုံခြုံရေးအရဆိုရင်လဲ) ဘာသာဝင် ဟုတ်ခြင်း မဟုတ်ခြင်း ပေါ်မှာ မတားမြစ်ကြပါဘူး။**

လုံးခြုံရေး အရဆိုတာထက် တိတိကျကျ ပြတ်ပြတ်သားသား ချမှတ်ထားတဲ့ ဥပဒေကြောင့် ဆိုတာကို နားလည်စေချင်ပါတယ်။ (إِنَّ الْإِسْلَامَ كَمَا تَبِعْتُمْ ဆိုတာကို ပြန်ကြည့်ပါ။)

**(င) အဲဒါကြောင့်အခု ရှင်းပြချက်က မလုံလောက်သေးဘူးဆိုချင်ပါတယ်။**

အရိုးသားဆုံး ပြောရရင် လုံလောက်တဲ့ အဖြေဆိုတာကို ကမ္ဘာပေါ်မှာ ဘယ်လူသား တစ်ဦးမှ မပေးနိုင် ပါဘူး။ ခေတ်ကာလ အလိုက် ကျိုးကြောင်း ဆီလျော်တဲ့ အဖြေကိုပဲ ပေးနိုင်ပါတယ်။ သဗ္ဗညုဉာဏ်ရတဲ့ ကိုယ်တော် ဂေါတမတောင် သံသရာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး လုံလောက်တဲ့ အဖြေ ကိုမှ ပေးမသွားပဲ။ ရူပလည်း သိသားပဲ။ အလားတူ မိလိန္ဒမင်းကြီးမေးတာကို ဖြေသွားတဲ့ ရှင်နာဂသေန (နာဂသိန်)လည်း- **မြားလာ ရာကို မကြည့်နဲ့ လူနာကို အရင်က** ဆိုပြီး ကျိုး ကြောင်းပြ အဖြေကိုပဲ ပေးသွားတာပဲ။ (လုံလောက်တဲ့ အဖြေမှ မဟုတ်တာ)။ သူတို့ ဖြေသွား တာ မလုံလောက်လို့ သူတို့ကို မှားတယ်လို့ သုံးသပ်လို့ မရနိုင် ဘူးလေ။ သူတို့ရဲ့ ဆိုလိုချက်က ကိုယ့်ရဲ့ နားလည်နိုင်အားထက် မြင့်နေကောင်း မြင့်နေနိုင်တယ်။ တကယ်လို့ မေးခွန်းတိုင်းကို ဘဝင်ကျအောင် ဖြေရှင်းနိုင်ရင် ဒေဝဒတ်က ဗုဒ္ဓဂေါတမဆီက ဂိုဏ်းခွဲသွား မှာ မဟုတ်ဘူး။

အခုလည်း ရူပက ဟာဂျီကို ဘဝင်ကျအောင် သိလိုရင် အစ္စလာမ်ကို စနစ်တကျလေ့လာပါ။ ကြားဘူး နားဝတွေ ဖယ်ပြီး- လေ့လာပါ။ မိမိရိုးရာ ယုံကြည်ခဲ့မှုနဲ့ နှိုင်းယှဉ်လေ့လာပါ။ (ကောင်း သောစေတနာနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ခြင်းမျိုးကို ဆိုလိုပါတယ်။) ပြီးတော့ ယုတ္တိဗေဒနဲ့ ယှဉ်ပြီး ဆုံးဖြတ်ပါ။ ပညတ်တစ်ခုချင်းစီ အတွက်ပေါ့။- အဲဒီအခါ ကျွန်တော် ဆွေးနွေးတင်ပြတာထက် ပိုပြီး နား လည် ဘဝင်ကျလာနိုင်ပါတယ်။

လေးစားစွာဖြင့်  
ထွန်းထွန်းအောင်